

## **Raif Badawi Award for courageous journalists**

The case of the Saudi Arabian blogger Raif Badawi tragically shows how dangerous it can be to raise your voice in the Arab world. For sharing his thoughts on politics, religion and freedom in his blog „Free Saudi Liberals“, Badawi was sentenced to ten years of prison, a fine of about 200.000,00 Euros and 1.000 lashes. His brave fight for a free society has moved people all over the world. Raif Badawi is a role model for everyone promoting human rights.

The **Raif Badawi Award for courageous journalists** was initiated by his wife Ensaf Haidar and the international media alliance to remember Raif Badawi's legacy and to honor outstanding commitment for freedom of expression. It recognizes the commitment of brave journalists and raises awareness for human rights violations in the Arab world. The ceremony will take place during the gala **„Bundesmedienball“** on November 13<sup>th</sup> 2015 in Berlin, a yearly event for media workers. Ensaf Haidar will be part of an international jury which will pick the laureate. The Award will be granted to a distinguished personality who has proven an exceptional personal dedication for initiating social and political change and who has questioned established structures and authorities.

The project is organized by the **international media alliance**, a nonprofit organization that aims at building networks among journalists all over the world and at promoting freedom of expression and differentiated coverage.

## **Raif Badawi Award for courageous journalists**

Der Fall des saudi-arabischen Bloggers Raif Badawi ist ein erschütterndes Beispiel, wie gefährlich Meinungsäußerungen in der arabischen Welt sein können. In seinem Blog „Die saudischen Liberalen“ teilte Badawi seine Gedanken über Politik, Religion und Freiheit und wurde zu zehn Jahren Gefängnis, einer Geldstrafe von ca. 200.000,00 Euro sowie 1.000 Peitschenhieben verurteilt. Raif Badawis mutiger Einsatz für eine freiheitlichere Gesellschaft hat Menschen auf der ganzen Welt bewegt. Er ist ein Vorbild für alle, die sich für Menschenrechte stark machen.

Der **Raif Badawi Award for courageous journalists** wurde von seiner Frau Ensaf Haidar und der international media alliance ins Leben gerufen, um Badawis Kampf weiterzuführen und herausragende Leistungen für die Meinungsfreiheit zu ehren. Der Preis würdigt den Einsatz mutiger Journalisten und möchte auf Menschenrechtsverletzungen in der arabischen Welt aufmerksam machen. Die Preisverleihung findet am 13. November 2015 auf dem **Bundesmedienball** in Berlin statt, einem jährlichen Zusammentreffen von Medienschaffenden. Ensaf Haidar ist Teil einer internationalen Jury, die den Award vergeben wird. Preisträger wird eine Persönlichkeit sein, die unter höchstem persönlichen Engagement gesellschaftliche Debatten angestoßen und das politische Establishment herausgefordert hat.

Das Projekt wird von der **international media alliance (ima)** organisiert. ima ist ein gemeinnütziger Verein mit Sitz in Berlin, der die Vernetzung und den Austausch von Journalisten zu global relevanten Themen fördert und sich für die Förderung von Meinungsfreiheit und hintergründiger Berichterstattung im In- und Ausland einsetzt.